

СОДЕРЖАНИЕ

ПРЕДИСЛОВИЕ	11
-------------------	----

I. НАУЧНЫЕ СТАТЬИ

<i>Адамова Н. Э.</i> Представления пуритан об «исключительности» Англии и ее единстве с Европой: религиозный аспект.	15
<i>Сидоренко Л. В.</i> Из истории Англии и Европы: аспекты информационного обеспечения успешного вторжения с континента.	34
<i>Соколов О. В.</i> Итальянская армия Бонапарта накануне похода 1796 г.	50
<i>Сокиркин Д. Н.</i> Испания в военно-политических планах Великобритании (1908–1914 гг.).	68
<i>Барышников В. Н., Пленков О. Ю.</i> Дипломат Б. Е. Штейн и советско-финляндские отношения середины 1930-х гг.	79
<i>Красноженова Е. Е.</i> Немецко-фашистская оккупация и движение Сопротивления в Европе в период Второй мировой войны (1939–1945 гг.).	104
<i>Danks C. J.</i> Your fight is our fight: the anglo-soviet alliance during the World War II.	118

II. НАУЧНЫЕ СООБЩЕНИЯ

<i>Туренко А. А.</i> Вопрос о признании прав Португалии на устье Конго в англо-португальских отношениях.	139
<i>Сапронов И. М.</i> Три фабрики в Февральской революции: опыт изучения регулярных отчетов января-марта 1917 г. британских управляющих «Товарищества Невской ниточной мануфактуры».	150

III. ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ И ИСТОРИОГРАФИЯ

<i>Метелкин Е. Н.</i> Тайный государственный архив Прусского культурного наследия в Берлине.	163
<i>Шершинева С. В.</i> Тема войны и насилия в романе У. Стайрона «Выбор Софи».	168
<i>Clementi M.</i> The End of the Rhodes's Jewish Community and the Italian Rule: From control to deportation.	179

IV. ИСТОРИЧЕСКАЯ АНТОЛОГИЯ

Теодор де Лагрене о цензуре в Российской империи (1825 год). Перевод с фр. яз., вступительная статья и комментарии Т. Н. Гончаровой. . .	192
--	-----

V. РЕЦЕНЗИИ

<i>Смолин А. В.</i> «Осетрина второй свежести». К выходу Критического словаря русской революции: 1914–1921 / Составители Э. Актон, У. Г. Розенберг, В. Ю. Черняев. Нестор-История СПб: 2014 – 768 с.	226
<i>Калиничев А. А.</i> Женщины в культурной истории России.	294
<i>Гончарова Т. Н.</i> Левые силы у власти. К вопросу о том, чем «левая» внешняя политика отличается от «правой»?	299

VI. ХРОНИКА

Слово об ученом. Памяти Бориса Васильевича Ананьича (1931–2015).	309
Научные конференции, проведенные кафедрой истории Нового и новейшего времени (апрель – сентябрь 2015 г.)	312
<i>Арзамасцева Е. Н.</i> О деятельности студенческого научного общества «Новист» в 2014/2015 учебном году.	326
<i>Михалкова Т. К.</i> Парк скульптур Олави Лану в Лахти как пример эволюции художественного метода.	333
Перечень публикаций «Трудов кафедры истории Нового и новейшего времени» № 11 – 15 (2013–2015 гг.) /Сост. Т. Н. Гончарова/.	340
<i>Требования к подаче материалов в журнал</i>	348

CONTENTS

PREFACE13

I. SCIENTIFIC ARTICLES

Adamova N. E. Puritans' view on the «exceptionalism» of England and her unity with Europe: a religious aspect. 15

Sidorenko L. V. From the history of England and Europe: aspects of international support of successful intervention from the continent. 34

Sokolov O. V. The Italian army of Bonaparte on the eve of the campaign in 1796. 50

Sokirkin D. N. Spain and military-political plans of Great Britain (1908–1914). 68

Baryshnikov V. N., Plenkov O. Y. Diplomat B. Stein and the Soviet-Finnish relations in the mid-1930s. 79

Krasnozhenova E. E. The German-Fascist occupation and resistance movement in Europe during the Second World War (1939–1945). 104

Danks C. J. Your fight is our fight: the Anglo-Soviet alliance during World War II. 118

II. SCIENTIFIC REPORTS

Turenko A. A. Dispute for the rights of Portugal for the mouth of the river Congo in the Anglo-Portuguese relations. 139

Sapronov I. M. Experience of studying the February revolution in Russia on the basis of regular reports by the British governors of an «Association of Nevsky thread factory». 150

III. CRITICAL STUDY OF SOURCES AND HISTORIOGRAPHY

<i>Metelkin E. N.</i> Secret State Archive of Prussian Cultural Heritage in Berlin.	163
<i>Shershneva S. V.</i> War and violence theme in William Styron's novel «Sophie's Choice».	168
<i>Clementi M.</i> The End of the Rhodes's Jewish Community and the Italian Rule: From control to deportation.	179

IV. HISTORICAL ANTHOLOGY

Théodore de Lagrené about censorship in the Russian Empire (1825). Translated from the French, prologue and comments by Tatiana Goncharova.	192
---	-----

V. REVIEWS

<i>Smolin A. V.</i> «Sturgeon second freshness». To publication of a Critical Dictionary of the Russian revolution.	226
<i>Kalinichev A. A.</i> Women in the cultural history of Russia.	294
<i>Goncharova T. N.</i> The Left in the power. To the question what is the difference between the foreign policy of the Left and the Right?	299

VI. CHRONICLE

About the scientist. In memory of Boris Anan'ich (1931–2015).	309
Conferences organized by the Department of Modern and Contemporary History (April – September 2015).	312
<i>Arzamastseva E. N.</i> On the activities of the Student's Scientific Society «Novist» in 2014/2015 Academic Year.	326
<i>Mikhalkova T. K.</i> Olavi Lanu Sculpture park in Lahti as an example of the evolution of artistic method.	333
List of publications in «Proceedings of the Department of Modern and Contemporary History» № 11 – 15 (2013–2015)/Compiler T. Goncharova).	340
<i>Requirements for submitting materials to the journal</i>	348